
Informe del rector. 10 de febrer de 2009 

 

El  rector  dóna  la  benvinguda  als  tres  nous  membres  del  Consell  de  Govern  en 
representació del Consell Social: Mònica Sala, Francesc Valverde i Miquel Asensio (que 
s’excusa de no assistir‐hi).  

El  rector  informa  de  la  reunió  prevista  amb  el  conseller  Huguet  i  el  president  del 
Consell Social, Joaquim Boixareu, amb la finalitat de tractar sobre el finançament de la 
Universitat  quant  a  la  perspectiva  de  fer  front  a  les  conseqüències  que  comporta 
l’adaptació de les titulacions a l’EEES.  

D’altra  banda,  el  rector  recorda  que  la  llei  que  regula  el  finançament  general de  la 
Generalitat  de  Catalunya,  aprovada  l’any  2008,  assenyala  que  les  universitats  amb 
dèficit no podran créixer. A això afegeix que aquesta qüestió serà un handicap per al 
futur, si la llei s’aplica tal com està redactada ara.  

 

Reunió de la Taula Nacional per la Universitat Pública 

El rector anuncia que hi ha prevista una reunió de la Taula Nacional per la Universitat 
Pública,  constituïda  per  les  universitats  públiques  catalanes,  que  ha  de  tenir 
representació de  l’estudiantat. Malgrat que aquesta  taula ha estat  convocada, en  la 
qual s’han de tractar aspectes relacionats amb l’Espai Europeu d’Educació Superior, el 
rector  recorda  que  encara  es  desconeix  exactament  qui  la  integra  i  quins  són  els 
objectius.  El  rector  afegeix  que  ha  sol∙licitat  que  la  Taula  es  vinculi  al  Consell 
Interuniversitari de Catalunya  amb  la  finalitat que els possibles  acords que  assoleixi 
puguin tenir efectes.  

El rector també informa que encara no s’ha avançat gens pel que fa a la modificació de 
la Llei d’universitats de Catalunya (LUC).  

 

Els estudis de la UPC i l’EEES 

Quant  a  les  fitxes  que  han  de  regular  les  atribucions  professionals  dels  estudis,  el 
rector explica que no  s’ha avançat més  i  recorda que, el darrer 26 de desembre, el 
Consell  de  Ministres  va  aprovar  els  documents  corresponents  i  que  ara  resta  la 
signatura de la ministra com a pas previ a la publicació. Això no obstant, afegeix que no 
s’esperen grans canvis en relació amb els textos que ja es coneixen. 

Pel  que  fa  als  estudis  de  la  UPC  adaptats  a  l’EEES,  el  rector  explica  que  el  procés 
continua  i que s’han tramès un total de 43 plans d’estudis, corresponents a 25 títols, 



perquè  se’n  faci  la  verificació.  Recorda  que  per  completar  el  procés  també  caldrà 
l’aprovació de la Generalitat de Catalunya.  

 

UPC 2020 

El  rector  recorda que el 20 de maig es  reunirà el Claustre Universitari que haurà de 
debatre el projecte d’universitat amb  la mirada posada en  l’any 2020. Afirma que es 
preveu constituir cinc grups de treball, que s’hauran de reunir durant l’abril i que seran 
integrats per 80 membres de la comunitat UPC més unes altres 20 persones externes a 
la UPC. 

 

Campus Diagonal‐Besòs 

El  rector  informa sobre el procés vinculat al desenvolupament del Campus Diagonal‐
Besòs  i  explica  que  el  dia  12  de  gener  l’Ajuntament  en  va  presentar  el  projecte 
urbanístic  (veure  imatge  [pdf]).  Destaca  que  l’Ajuntament  barceloní  assumeix  la 
urbanització de l’espai i afegeix que la UPC ja té el projecte executiu en marxa i que hi 
ha quatre edificis que han estat adjudicats. Ressalta que  la Generalitat de Catalunya 
destinarà 28 milions d’euros de fons FEDER a un edifici de recerca del nou campus. 

 

FUNIBER 

El rector  informa sobre  la demanda  interposada per FUNIBER contra  la seva persona,  
avalada  per  escrits  de  professors  de  la  UPC  i  anuncia  que  farà  una  convocatòria 
extraordinària de  la Comissió de Docència del Consell de Govern per  tractar aquesta 
qüestió amb profunditat. 

 

Activitat institucional 

Pel que fa a l’activitat institucional, el rector informa de l’entrevista que va tenir amb el 
president del Royal  Institute of Technology  (KTH), Peter Gudmunson, en  la qual  li va 
presentar  la UPC  i  l’activitat vinculada a CLUSTER. També  informa de  l’entrevista que 
va mantenir amb un titulat de la UPC, Israel Ruiz, que actualment és vicepresident de 
Finances del Massachusetts Institute of Technology (MIT). També informa de la reunió 
de  la  Subcomissió  d’Enginyeria  i  Arquitectura,  a  la  qual  va  assistir  el  rector  de  la 
Universitat  de  Santiago  de  Compostel∙la,  Senén  Barro,  i  el  rector  de  la  Universitat 
Jaume I, Francisco Toledo.  

http://www.upc.edu/catala/noticies/arxiusexterns/imatgediagonalbesos.pdf


Fa  referència  a  la  reunió dels  rectors de  l’ACUP  amb el  conseller d’Educació, Ernest 
Maragall,  en  la  qual  es  va  plantejar  la  dificultat  d’impartir  el màster  en  Formació  del 

Professorat de Secundària sense disposar de recursos addicionals. 

També  fa  esment  de  la  reunió  amb  la  sotsdirectora  de  Caixa  Manresa,  Marta 
Lacambra,  per  tractar  de  la  creació  d’un  consorci  públic  que  gestioni  el  Centre 
Tecnològic de Manresa (CTM). Igualment fa referència a la reunió amb l’Ajuntament de 
Terrassa per a la constitució del Consell Universitari de la ciutat egarenca, en la qual va 
participar el secretari d’Estat d’Universitats, Màrius Rubiralta. 

El  rector  informa de  la  recent  jornada  informativa  sobre  l’EEES organitzada a  la UPC 
per a directors i directores i coordinadors i coordinadores de centres de secundària, a 
la qual assistiren representants de 140 centres públics i privats.  

El  rector  explica  que  va  tenir  lloc  una  reunió  del  Consell  d’Administració  d’Edicions 
UPC, unitat que actualment es  troba en procés de  reorientació.  Informa  també que 
Federico  Mayor  Zaragoza  ha  assumit  les  funcions  que  fins  ara  ostentava  Josep 
Xercavins al capdavant d’UBUNTU pel fet que aquest ha deixat el càrrec.  

El  rector anuncia que  la Universitat de  les Nacions Unides  (UNU)  té previst ubicar el 
seu Institut sobre l’Aliança de les Civilitzacions a la ciutat de Barcelona. Serà la primera 
unitat de la UNU que s’obrirà a Espanya i afegeix que en aquesta elecció hi han influït 
diversos factors, entre els quals hi ha les bones relacions entre la UNU i la UPC.  

El  rector  dóna  compte  de  la  trobada  amb Marcel  Coderch  Collell,  com  a  professor 
honorari  de  la  UPC  adscrit  al  Departament  de  Teoria  del  Senyal  i  Comunicacions  i 
també  amb  les  persones  que  han  aconseguit  formar  part  del  programa  ICREA 
Acadèmia, un programa que vol  incentivar  i  recompensar  l'excel∙lència  investigadora 
del personal docent i investigador doctor amb vinculació permanent a les universitats 
públiques de Catalunya. Afegeix que un  total de cinc persones de  la UPC en  formen 
part. 

Finalment, el  rector  fa  referència a  la  seva visita a  l’equip d’estudiants  i estudiantes 
que formen Formula Student a  l’ETSEIB  i destaca aquesta  iniciativa com un model de 
treball en equip de l’estudiantat.  

 


